
 

  

Årsmelding Ungdomsrådet 2021 

Bystyret vedtok i møte 23.10.19 å etablere kommunalt råd for ungdom1. Ungdomsrådet for 

2020-2021, består av 17 ungdommer i alderen 13 – 19 år og ble oppnevnt av bystyret 

22.04.20, jf. sak 90/20. Valgperioden er 2 år.  

 

Ungdomsrådet er et rådgivende organ, med rett til å uttale seg i alle saker som gjelder 

ungdom i kommunens oppgaveløsning. Rådet skal legge til rette for en bred, åpen og 

tilgjengelig medvirkning fra ungdom gjennom ungdomsrådets arbeid.  

 

Om ungdomsrådet 2021 

2021 ble, som året før, preget av pandemien. Dette har gjort det vanskelig for rådet å jobbe 

med satsningsområder og prosjektarbeid, da dette krever mulighet for å samles fysisk. 

Opplæringssamlinger, seminarer og lignende har også vært redusert til digitale samlinger og 

derfor holdt på et minimum. Det betyr at rådet, med unntakelse av gjennomføringen av 

Ungdommens klimakonferansen, i store trekk har fokusert på gjennomføring av faste møter. 

 

Medlemmer og varamedlemmer i Ungdomsrådet 2020-2021: 

 

Faste medlemmer Varamedlemmer 

 

Åsmund Bergo Aarvik – leder 

Kjersti Hidle – nestleder, fritak fra sept 2021. 

Fredrik Hajian – nestleder fra sept. 2021 

Johanna Kästel Sandal Fond 

Emre Mahmood  

Leon Krog Vignal 

Kristian Sivertsen Stenhaug  

Amalie Dalhaug Halleland 

Hedda Blomvågnes 

Ingrid Strønen Riise  

Pia Mæhle 

Ingvild Rørtveit Digernes 

Signe Fauske 

Henrik Glittenberg 

Jonas Hugenholtz - fritak fra sept. 2021. 

Eowyn Saus 

Alfred Myrmel Gjengedal - fritak fra sept.2021. 

Malin Myrtveit Knudsen – fast fra sept 2021. 

Mads Namtvedt Røed – fast fra sept. 2021. 

Synne Eide Frøiland – fast fra sept. 2021. 

Agathe Larsdatter Nordenson 

Ingrid Hjartåker Lien 

Elise Berge 

Filip Kostovski Jovicic 

Emma Zerenne Blindheim Johannessen 

Thea Moen Flølo 

Trym Kolnes Knutsen 

Thomas Hovland 

Liv Amanda Straume-Sund 

Karolina Louise Storeide 

Ilham Osman Hassan 

Lars Alvar Senneseth Stokkebekk 

Alisah Sussmann 

Oliver Cohen Stjernberg 

 

Opplæringsforløpet i rådet 

Ungdomsrådet oppnevnes for to år. Opplæringsaktiviteten legges primært til det første året 

med en halvdags oppstartsamling etterfulgt av en to-dagers samling. På disse samlingene 

blir medlemmene kjent med kommunen, styringssystemet, rådets funksjon, oppgave og med 

hverandre. I tillegg til grunnopplæringen kommer opplæring av leder og nestleder, samt 

introduksjon til byråd og bystyre.  

 

                                                
 
1 Vedtaket var en konsekvens av lovfestingen av ungdomsråd jf. kommunelovens § 5-12. 
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Fagopplæring og innføring i kommunens planarbeid, legges i forbindelse med behandling av 

saker i rådet. Det har vist seg enklere å forstå og huske det faglige bakteppet, når det kan 

relateres til en konkret sak.  

 

Saksbehandling i ungdomsrådet 

I tillegg til å uttale seg i bystyresaker, har rådet et tett samarbeid med byrådet og byråds-

avdelingene. At rådet kommer med innspill tidlig i kommunens plan- og saksprosesser, er en 

forutsetning for reell medvirkning og gjør det mulig for ungdommen å sette sitt preg på 

innhold og metode for hvordan inkludere barn og unge i arbeidet på en god måte.  

 

En god medvirkningsprosess er ikke lineær, men en syklus, hvor planen tas opp i rådet over 

flere ganger: 

1) I oppstartsfasen, hvor rådet får komme med tanker og innspill til hva som bør prioriteres 

og hvordan nå barn og unge.  

2) Underveis i prosessen, i form av deltakelse i ressursgrupper, workshops og via  

kontinuerlig samarbeid med saksbehandler, fag- og byrådsavdeling.  

3) I høringsfasen, hvor rådet ser om ungdommens stemme kommer tydelig nok frem. 

4) og når saken legges til sluttbehandling i byråd, utvalg og bystyre.  

 

Denne syklus sikrer god medvirkning og saksbehandling, samt kvalitet i det politiske 

håndverk og gir legitimitet til de endelige vedtak i bystyre og byråd.  

 

Møteaktivitet 

Ungdomsrådet hadde 9 offisielle møter i 2021 og behandlet totalt 97 saker. 

Ungdomsrådet har uttalt seg i 14 saker til bystyreutvalgene/bystyret og levert 11 

høringsuttalelser til byrådet/byrådsavdelingene.  

 

Av 43 merknader, ble 9 vedtatt.  

Av 18 forslag, ble 5 vedtatt.  

21 merknader ble ikke behandlet i utvalg eller bystyre. 

 

Oversikt over bystyresaker i Ungdomsrådet 2021: 
 

Spør oss. Inkluderende felleskap i barnehage, 

skole og idrett 

 

UR 3 merknader vedtatt 

Lokalisering av Regnbueplassen 

 

Rådet leverte en uttalelse 

Fremtidig bassengstruktur 

 

UR hadde 5 merknader, som ikke ble vedtatt 

Statusrapport for handlingsplan mot fattigdom 

med særlig vekt på barnefamiliers situasjon 

UR hadde to merknader, som ikke ble votert 

over/tatt opp i utvalget 

Ytrebygda, Gnr. 32, 33 og 34, Dolvik - Hope 

marina- og boligområde, arealplan-ID . 

Områderegulering, 2. gangs behandling. 

 

UR hadde en uttalelse i 5 punkt, som ikke ble 

lagt frem for utvalget 

 

Forslag til lov- og forskriftsendringer for å 

motvirke kroppspress 

 

UR 4 merknader og en uttalelse, 2 ble vedtatt. 

 

Sjøfrontsstrategien Bergen kommune To merknader ikke votert over /tatt opp i utvalget 
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Skolebruksplan 2021 – 2030 UR hadde to merknader, delvis tatt til følge i ny 

merknad fra utvalget 

Høringsuttalelse: NOU 2020 14. Ny barnelov  

 

UR hadde 4 forslag - alle vedtatt 

Høringsuttalelse. NOU 2020:16 Levekår i byer - 

Gode lokalsamfunn for alle. 

UR hadde 3 merknader - alle vedtatt i utvalget, 1 

i bystyret 

 

Kartlegging og premisser for oppstart av forsøk 

med tegnspråk som valgfag 

 

UR hadde 2 merknader, 1 vedtatt 

NOU 2021: 6 Myndighetenes håndtering av 

koronapandemien - høring. 

 

UR hadde 17 merknader, Ikke votert over/tatt 

opp i utvalg 

Handlingsplan for forebygging av radikalisering, 

voldelig ekstremisme og hatkriminalitet 2021-

2025 

 

Ungdomsrådet hadde 4 merknader og en 

uttalelse, ble ikke vedtatt 

 

Bergenhus, gnr. 168, bnr. 563, mfl., Mulebanen, 

Reguleringsplan 2. gangs behandling 

UR hadde 2 merknader, 1 vedtatt. 

Budsjett og økonomiplan for Bergen kommune 

2022. Førstegangsbehandling i ungdomsrådet. 

UR hadde 9 saker formulert i 14 forslag, 1 

vedtatt. 

 

Ungdomsrådet har i tillegg levert innspill og uttalelser til følgende planer:   

• Kvalitetsutviklingsplan for bergensskolen 2021 – 2025 

• God ungdomstid i Bergen, en helhetlig plan for ungdom.  

• Plan for likestilling (Oppstart) 

• Ny plan for frivillighet (Oppstart) 

• Bibliotekplan 2022 – 2031 (Oppstart) 

• Rullering av klima og miljøplan for kommunens virksomhet (Oppstart) 

• Høring om Handlingsplan mot diskriminering av og hat mot muslimer  

• Kulturstrategi for ungdom 2022 - 2026 (Oppstart) 

• Trafikksikringsplan 2020-2022 

• Grønn strategi for Bergen kommune 

• Spør oss! oppfølging av plan for inkluderende felleskap for barnehage, skole og SFO. 

• Strategi for blågrønne strukturer (Oppstart) 

• Kulturplan for mennesker med utviklingshemming (Oppstart) 

• Barnehagebruksplan (Oppstart) 

 

Satsingsområder for perioden 

En viktig del av ungdomsrådet sin funksjon og oppgave, er å løfte frem tema og 

problemstillinger som er viktig for barn og unge. Dette gjøres bl.a. via satsningsområder, som 

vedtas i forbindelse med rådets årsplan. Noen satsningsområder avvikles igjen. Noen 

strekker seg over hele perioden, mens nye kommer til i løpet av perioden. Ungdomsrådet er 

særlig opptatt av å fremme barn og unges mulighet og forutsetninger for å delta aktivt i 

demokratiet.  
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Satsningsområdene for 2021 og i perioden var: 

 

• Styrking av elevråd / elevrådsamling. 

Ungdomsrådet fikk i 2020 gjennomslag på budsjettet, og penger til gjennomføring av 

et elevrådsseminar ble lagt til etat for skole. Ungdomsrådet har forsøkt å etablere et 

samarbeid med etaten ang denne samlingen, men uten hell. Det ble ikke arrangert 

noen samling og midlene ble ikke videreført til 2022.  

 

• Nytt opplag av elevrådshåndboken m/oppdatert forord og informasjon 

Ungdomsrådet fikk i 2020 gjennomslag på budsjettet for dette forslaget og midlene 

ble lagt til byrådsavdeling for skole, barnehage og idrett. Det ble ikke iverksatt 

gjennomgang av elevrådshåndboken i 2021 og midlene ble ikke videreført. 

Øvrige tema som ungdomsrådet 2020-2021 har vært engasjert i: 

• Overganger og utdanningsvalgfag  

• Nei til digitale bøker  

• Bedre støtte for pårørende   

• Samarbeid med andre aktører og tydeliggjøring av ungdomsrådet  

• God relasjon mellom ungdom og politi  

• Ungdomsvold i Fana  

Budsjettforslag fra ungdomsrådet 2021 

Årets viktigste sak for rådet er innspill til budsjett. De fleste satsningsområder legges frem for 

utvalg og bystyre som konkrete forslag til budsjettet. Ungdomsrådet leverte 9 saker formulert 

i 14 forslag til budsjett og økonomiplan i 2021. 

 

Oversikt over budsjettforslag fra Ungdomsrådet i 2021 

 

Tjenesteområde 01B Skole - Gratis SFO 1. klasse 

1. Det tilbys gratis SFO til alle trinn på alle kommunens barneskoler 

 

Guttas campus 

1. Bergen kommunen øker den økonomiske støtten til prosjektet «Guttas Campus» slik 

at flere får mulighet for å være med. 

2. Tilbudet Guttas Campus skal inkludere ikke-binære 

 

Videreføring av midler til elevrådssamling og håndbok 

1. Midler satt av i inneværende periode til gjennomføring av en elevrådssamling 

overføres til neste periode. 

2. Midler satt i inneværende periode til ny elevrådshåndbok overføres til neste periode 

04B Sosialhjelp og andre sosiale tjenesten 

1. Det foretas ikke kutt i antall stillinger i barne- og familiehjelpen (fikk tilslutning) 

04A Tjenester for rusavhengige og bostedsløse 

1. Det sette av flere midler til rus- og kriminalitetsforebyggende tiltak, som Tidlig Ute 

 

05A Forebyggende helsearbeid - Helsestasjon for ungdom 

1. Det settes av flere midler til helsestasjon til ungdom 

2. Midlene skal brukes på å styrke tilbudet samt ansette tilstrekkelig med sykepleiere 
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Styrking av kulturskolen og barn og unges mulighet for å utvikle seg innenfor kulturfeltet – 

forslag 1 

1. Det settes av midler til styrking av kulturskolen. 

2. Midlene til kulturskolen skal brukes på styrking av kvalitet, tilbud samt reduksjon i pris. 

 

Styrking av kulturskolen og barn og unges mulighet for å utvikle seg innenfor kulturfeltet – 

forslag 2 

1. Tiltak som kultursommerjobb o.l. styrkes/videreføres. 

 

Øremerkede midler til en årlig ungdomskonferanse 

1. Det settes av øremerkede midler til en årlig ungdomskonferanse over to dager. 

 

Økt budsjett til Ungdomsrådet 

1. Budsjettrammen til kommunalt råd for ungdom økes til 700.000 NOK - samme 

budsjettramme som de øvrige kommunale rådene. 

 

 

Åpen halvtime  

Alle formelle møter i ungdomsrådet innledes med Åpen halvtime. Tilbudet er rettet mot byens 

barn og unge, som har en åpen invitasjon til å komme og legge frem problemstillinger og 

forslag for rådet. I 2021 var det to innlegg under Åpen halvtime. Ungdomsrådet har evaluert 

denne ordningen og vurderer muligheten for å få innspill fra byens barn og unge via andre 

kanaler.  

 

Ressursgrupper, innlegg og deltakelse på seminarer m.m.  

Det er stor etterspørsel på deltakelse fra ungdomsrådets medlemmer i ressursgrupper, 

workshops og som innledere på seminarer og konferanser - både internt og ekstern. Dette 

skyldes at barn og unges medvirkning er lovpålagt, men også en genuin interesse i å få 

ungdommen med på laget, når planer og prosjekter skal utarbeides. Deltakelse i disse 

aktiviteter er ressurskrevende for rådet, tidsmessig krevende for skoleungdom og deltakelse 

er derfor frivillig.   

 

Ungdomsrådet har i 2021 prioritert å delta på følgende: 

 

• Kulturhus i Fyllingsdalen - representant i evaluerings-gruppen (1 stk) 

• To delegater Ungdommens fylkesting – 09-11.4 

• Deltakelse på Youth City Future Lab, Århus (avlyst pga pandemien) 

• Ressursgruppe ifm rullering av klima og miljøplan – deltakelse i ressursgruppe. 

• Ungdomsplanen: 

 - Gjennomgå intervjuguide (5 stk) 

- Fasilitere workshop over to dager (8 stk) 

- Gjennomgang av planutkast, (3 stk) 

• Folkehelseprosjektet / SoMe. Ungdomsrådet har flere medlemmer som gjennom 

årene har vært involvert i dette arbeid. I 2021 har 5 deltatt. 

• Biblioteksplanen 2022 – 2031 – deltakelse i ressursgruppe (3 stk) 

• Representer til prosjektgruppe under Etat for barn og familie i samarbeid med 

Helse Bergen (2 stk) 

• Innspillseminar for Plan for likestilling 2022 – 2026 (2 stk) 

• Inkluderingssenteret. Arbeidsgruppe som utarbeider forslag til fasiliteter ungdom i 

bydelen trenger, og som evt. kan inkluderes i senteret (3 stk) 
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• Innlegg i Utvalg for barnehage, skole og idrett, onsdag 01. juni: Fortelle om 

erfaringer fra koronasituasjonen knyttet til skole (2 stk) 

• Deltakelse på byutviklingsakademiet m. innlegg om «hva som er viktig for unge ift 

utvikling av byrommet, samt tilrettelegging av byrommet» (2 stk) 

• Referansegruppe for kvalitetsutviklingsplan for ungdomsskolen. (1 stk) 

• Smart by Montana – arbeidsverksted (2 stk) 

• Forskende verksted om fremtiden til Åsane – (2 stk) 

• Nettverkssamling FFU 20-21. november (2 stk)  

• Innspillsmøte angående bibliotekplan 2022 – 2031 (3 stk) 

• Kulturplan for mennesker med utviklingshemming - digitalt innspillsmøte (3 stk) 

• Ungdomsråd på Tvers - et samarbeidsprosjekt mellom Bergen kommune, Vestland 

fylkeskommune, Helse Bergen og Idrettsklynge vest (1 stk) 

Orienteringer og innlegg i ungdomsrådet 

Informasjon, veiledning og støtte fra fagmiljøene i kommunen, er en forutsetning for at rådet 

kan levere, og viktig for kvaliteten på rådets arbeid. I 2021 hadde rådet besøk av følgende 

saksbehandlere og byråder.  

 

Møte Innlegg i ungdomsrådet 

06.01.21 

 

• Høring: overordnet strategi for Dokken 

Byrådsavdeling for klima, miljø og byutvikling  

 

02.02.21 

 

• Svar på spørsmål fra Åsmund – busslommer 

Avdeling for infrastruktur og veg, Vestland fylkeskommune. 

 

• Besøk av byråd for barnehage, skole og idrett, Endre Tvinnereim 

 

• Besøk av kontaktperson for ungdomsrådet på byrådsavdeling for barnehage, 

skole og idrett 

 

• Ungdomsplanen – intervjuguiden 

Byrådsavdeling for arbeid, sosial og bolig 

 

• Status Bystrandprosjektet  

Bymiljøetaten, White Arkitekter  

 

23.02.21 

 

• Besøk av Thor Haakon Bakke, byråd for klima, miljø og byutvikling 

 

• Besøk av Lubna Boby Jaffery, byråd for arbeid, sosial og bolig 

 

• Ungdomsplanen 

Byrådsavdeling for arbeid, sosial og bolig. 

 

• Forprosjekt for gateoppgradering Løvstakklien - Bøhmergaten  

etappe 1 

Byrådsavdeling for miljø og byutvikling 

   

• Ytrebygda, Gnr. 32, 33 og 34, Dolvik - Hope marina- og boligområde, 

arealplan-ID . Områderegulering, 2. gangs behandling. 

Byrådsavdeling for klima, miljø og byutvikling 
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06.04.21 • Kvalitetsutviklingsplan for bergensskolen 2021 – 2025 

Byrådsavdeling for skole, barnehage og idrett 

 

• Skolebruksplanen 2021 – 2030 

Innlegg fra skolebyråden 

 

• Byrådens halvtime - Katrine Nødtvedt (MDG) 

 

• Rullering av klima og miljøplan 

Klimaetaten 

 

25.05.21 

 

• Barnas Byrom - presentasjon og diskusjon 

Bymiljøetaten. 

 

• Inkluderingssenteret – presentasjon og diskusjon 

Byrådsavdeling for kultur, mangfold og likestilling 

 

17.08.21 

 

• Kvalitetsutviklingsplan for Bergenskolen. 

Byrådsavdeling for barnehage, skole og idrett 

 

28.09.21 • Budsjettbehandling i Ungdomsrådet 2021  

Byrådsavdeling for finans, næring og eiendom, Økonomi Konsern 

 

• Kulturstrategi for ungdom 2022 - 2026  

Byrådsavdeling for kultur, mangfold og likestilling, Fagavdeling for kunst og 

kulturutvikling 

02.11.21 

 

• Trafikksikringsplan 2020-2022 

Bymiljøetaten 

 

• Grønn strategi for Bergen kommune. 

Klimaetaten 

 

• Spør oss! oppfølging av plan for inkluderende felleskap for barnehage, 

skole og SFO. 

Byrådsavdeling barnehage, skole og idrett 

 

29.11.21 

 

• Oppstart av strategi for blågrønne strukturer 

Bymiljøetaten 

 

• Oppstart av ny barnehagebruksplan 

Byrådsavdeling for skole, barnehage og idrett. 

 

Ungdomskonferansen 2021 

Den årlige ungdomskonferanse er et ledd i rådet sin innsats for å engasjere og involvere 

byens barn og unge i lokalpolitikken. Ved å ta utgangspunkt i et aktuelt kommunalt 

planarbeid, med særlig relevans for ungdom, inviterer rådet andre barn og unge til å komme 

med innspill tidlig i planprosessen.  
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Med utgangspunkt i arbeidet med ny Grønn strategi for Bergen kommune, arrangerte rådet 

29. oktober 2021 en klimakonferanse for ungdom i samarbeid med Klimaetaten og 

Bjerknessenteret for klimaforskning, UiB.  

 

Det var 47 deltakere på konferansen. 

 

Programmet for ungdommens klimakonferanse 2021: 

 

De store linjene:  

Globalt & Lokalt  

 

Helge Drange / UiB, klimaforsker 

De store linjene: Oppsummering av FNs 

klimarapport, hvordan ligger vi an?  

 

Stina Oseland / Klimaetaten 

De lokale linjene: Klimaplanen i Bergen, 

hvordan ligger vi an i forhold til lokale tiltak? 

 

Ada Amalia Skjensvold / fylkesleder i 

Vestland for Natur og Ungdom 

Intervju med ovenstående. 

 

Workshop 

 

Håvard Haarstad/UiB 

 

Gruppediskusjoner over 

konkrete tiltaksforslag inn 

mot klimabruksplanen 

 

Digital Aktivisme 

og påvirkning 

 

Magnus Hoem Iversen/UiB 

Digital aktivisme: politisk påvirkning 

gjennom sosiale medier 

 

Ungdomspolitiker Eira Garrido (Sv) 

Aktivisme og politisk lobbyarbeid: politisk 

påvirkning gjennom ulike kanaler i og 

utenfor det politiske systemet. 

 

Opplett Norge / Ungdomsbedrift 

 

Workshop 

Håvard Harstad/ Ut 

 

Idé-verksted  

 

 

Klesbytting 

 

 

 

Ungdomspris 

Ungdomsrådet skal ifølge reglement for kommunalt råd for ungdom pkt 2, dele ut en 

«ungdomspris etter nærmere angitte retningslinjer». Ungdomsrådet har i 2021 vedtatt 

retningslinjer for prisen, som etter planen skal utdeles for første gang i slutten av 2022. 

 

Praksisstudenter og rapport 

Høsten 2021 hadde byrådsleders avdeling to praksisstudenter fra Institutt for 

sammenliknende politikk ved Universitet i Bergen. Studentene var knyttet til henholdsvis 

Ungdomsrådet og Kommunalt råd for personer med funksjonsnedsettelse.  

 

Studentene hadde ansvar for planlegging av bl.a. klimakonferansen, samt bistå i rådets 

møter. Som et ledd i praksisoppholdet skulle studentene levere en praksisrapport, hvor en 

relevant problemstilling for rådene ble diskutert.  
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Rapporten «Politikeres holdninger til de kommunale rådene i Bergen Kommune» ble 

utarbeidet på bakgrunn av seks intervju med to byråder og fire bystyrepolitikere og hadde 

følgende problemformulering: 

 

• Hvordan har rådene innflytelse på vedtak i bystyre? 

- Hva er politikernes holdninger til kommunale råd, og deres medvirkning i politikken? 

- Hvordan forholder politikerne seg i praksis til rådene?    

Rapporten konkluderte med at rådene har, og tildeles, en betydelig funksjon i Bergen 

kommune - både abstrakt og konkret. Det var i stor grad enighet om viktigheten av rådene og 

representasjon av unge, eldre og personer med funksjonsnedsettelse, samt at rådene har 

stor betydning for å bidra med synspunkt som ellers ikke blir tatt opp av de folkevalgte. 

 

Samarbeidet mellom rådene og politikerne vurderes som viktig for begge parter, men 

hvordan dette foregår, og hvilke veier initiativet burde gå, var det ulike meninger om. De 

fleste parter så muligheter for forbedring og ytret et ønske om å øke gruppenes 

representasjon og innflytelse. 

 

 

Ingvild Rørtveit Digernes - leder 

Birgitte Teglgaard Jørgensen - rådgiver 

 

Dokumentet er godkjent elektronisk. 

 

 


